
حجتـی؛ تأکیـد بـر لـزوم کـاهش
وابستگی کشور به نهادههای دامی

وزیر جهاد کشاورزی با تأکید بر لزوم کاهش وابستگی کشور به
نهادههای دامی گفت: بنابر مصلحت نمیتوانیم خیلی از موانع را مطرح

کنیم و همین باعث شده که عدهای از این شرایط سوءاستفاده کنند.

 

 

به گزارش خبرنگار مهر، محمود حجتی در مراسم «هفتمین روز درختکاری
و بهرهبرداری از آبخیزداری و جنگلداری در سطح ۲۵ هزار هکتار» که
در محل سازمان جنگلها انجام شد، با اشاره به اختصاص ۷۰۰ میلیارد
تومان ردیف اعتباری از صندوق توسعه ملی به بحث آبخیزداری اظهار
ً کار کردن در حوزه منابع طبیعی با مردم را داشت: متأسفانه ما اصلا

بلد نیستیم و این بخش جای کار جدی دارد.

وی با بیان اینکه باید در سازمان جنگلها تغییر نگاه ایجاد کنیم،
چرا که در خیلی از موارد عقب هستیم، تصریح کرد: تغییر فرهنگی
بسیار دشوار است. ما اول باید خودمان آموزش ببینیم و سپس مردم را

آموزش دهیم.

وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به لزوم تشکیل اتاق فکر در این زمینه
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افزود: باید مدیران، بهرهبرداران و جامعهشناسان را در کنار هم
جمع کنیم و از آنها خروجی بگیریم. چرا باید ۹۵ درصد عرصههای

جنگلی کشور کَچَل باشند؟

حجتی با بیان اینکه به محض یک بارندگی، سیلاب راه میافتد، گفت:
این در حالی است که در بسیاری از عرصهها، بارش بیش از ۳۰۰

میلیمتر است اما درختان مناسب در آنجا کشت نکردهایم.

وی با تأکید بر اینکه این اقدامات باید با همکاری مردم انجام شود
و ما به تنهایی توان اجرای آن را نداریم، تصریح کرد: کشورهای

توسعهیافته نیز با همکاری مردم، جنگلهایشان را حفظ کردهاند.

وزیر جهاد کشاورزی اضافه کرد: با نگاه بلند مقام معظم رهبری، از
صندوق توسعه ملی به این بخش آبخیزداری، اعتبار اختصاص یافته که

این امر برای خود بنده غیرمنتظره بود.

حجتی با اشاره به آمار مخرب سیل، باد و بهرهبرداری بیرویه در
حوزه جنگلها اظهار داشت: ما باید مانع این حوادث شویم و آنها را

کنترل کنیم.

وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به صحبتهای رئیس سازمان
جنگلها درباره پایین بودن حقوق کارمندان این سازمان تصریح کرد:
بنده از آقای آقایی تعجب میکنم که درباره افزایش ۵۰ درصدی حقوق،
از من درخواست میکند درحالیکه اقداماتی که بنده در این زمینه

انجام دادهام، آوازهاش به بیبیسی هم رسیده است.

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه این مسئله در نماز جمعه نیز
مطرح شده است، گفت: البته دولت نیز محدودیتهایی دارد و تلاش دارد
تا این افزایش حقوق را تأمین کند. اگر ما فکر میکنیم مشکلاتی در
این زمینه داریم یا کارمندان ما مشکل دارند، باید خودمان اقدام

کنیم.

به گفته حجتی، بیش از نیمی از سایر وزارتخانهها نیز با این مشکل
مواجه هستند اما محدودیتها اجازه کار نمیدهد.

وی با اشاره به اینکه دولت از شرایط خوبی برخوردار نیست، افزود:
فرهنگ عمومی این مسئله را که دولت شرایط سختی را میگذراند، قبول
نکرده است حتی در بین کارمندان خودمان نیز این شرایط سخت جا

نیفتاده است.



وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه شرایط امسال از شرایط گذشته هم
سختتر است، تصریح کرد: کشورها منابع را حصر کرده و به مقابله با
ما برخاستهاند. دولت صلاح ندیده تمام موانع را بیان کند و حالا

متهم به این میشود که یکشبه ناکارآمد شده است.

حجتی با اشاره به وابستگی کشور در بحث نهادههای دامی تأکید کرد:
به ویژه در حوزه طیور، این وابستگی شدید است و باید کاری کنیم که

وابستگی ما در این زمینه کاهش پیدا کند.

وی با بیان اینکه وابستگی کشور در حوزه نهادههای دامی به قاره
آمریکا است، افزود: آنها از ما یورو میخواهند اما در ازای آنچه
که ما صادر میکنیم، یورو در اختیارمان قرار نمیگیرد و کافی است
که یک حواله با تأخیر به کشور برسد، معلوم نیست نتیجهاش چه خواهد

بود.

وزیر جهاد کشاورزی گفت: خدا میداند که گرفتن ارز، انتقال آن،
خرید کالا و وارد کردن آن به کشور با چه مشکلاتی همراه است و چرا

برخی چشمهایشان را بر روی این واقعیت بستهاند.

حجتی با اشاره به اینکه طی سال گذشته دوبار ذخایر استراتژیک را
وارد بازار کردیم تا در زمان آرامش، دوباره تأمین کنیم، تأکید
کرد: ما خیلی از مسائل را نمیتوانیم مطرح کنیم و ناچار به سکوت
هستیم. عدهای نیز از این شرایط سوءاستفاده و مطرح میکنند که ما

بیتوجه و بیمسئولیت هستیم.

به گفته وی، آنچه که بنده یافتهام در دو جمله خلاصه میشود اینکه
«خداوند ظرفیتهای بیشماری را در اختیار ما قرار داده و بحثی که

ما دچار آن هستیم، تنبلی است».

وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه این تنبلی هم در حوزه فکری و هم
در حوزه جسمی وجود دارد، خاطرنشان کرد: همین مسئله باعث شده که

از ظرفیتهای بیشماری که وجود دارد، استفاده نکنیم.


